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Protokoll från möte med Göta älvs vattenråd  

(inkl. Göta älvs kustvatten) 

Tid: 21 maj 2024, kl. 09:00-11:30 

Plats: Sportfiskarna vid Sjölyckan 6 i Göteborg och via Teams 

Närvarande: 

Jesper Eneroth (S)  Kungälvs kommun, ordf. 

Jeanette Wadman  Trollhättans stad, Miljö 

Jenny Lindqvist   Lilla Edets kommun  

Ida Wendt    Ale kommun 

Viktor Ljungkvist   Ale kommun 

Emanuel Nandorf  Kungälvs kommun 

Erik Martinsson (MP)  Kungälvs kommun 

Helena Frohm   Kretslopp och vatten, Göteborg 

Sophie Rychlik   Miljöförvaltningen, Göteborg (20 min i början) 

Karl-Emil Videbris  Gryaab AB  

Dan Petersson   LRF 

Bo Svärd    Naturskyddsföreningen i Göteborg 

Linnéa Jägrud   Sportfiskarna 

Ragnar Lagergren  Länsstyrelsen Västra Götaland, Kontaktperson 

Diego Velasquez   Åtgärdssamordnare – GR 

Jenny Nilsson   Åtgärdssamordnare – EnSuCon 

1. Mötet öppnas  

Ordf Jesper Eneroth öppnar mötet och en presentationsrunda genomförs. 

2. Godkännande av dagordningen 

Samråd gällande slussarna i Lilla Edet läggs till under ”Övriga frågor”. 

Vattenrådet beslutade 

att godkänna dagordningen. 

3. Föregående mötes anteckningar 

Vattenrådet beslutade  

att godkänna föregående mötes protokoll. Protokollet läggs till handlingarna. 
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4. Val av en justerare 

Vattenrådet beslutade 

att utse Erik Martinsson till att jämte ordföranden Jesper Eneroth justera protokollet. 

5. Meddelanden 

• Monica informerar om att Vattenmyndigheten för Västerhavets vattendistrikt och 

Havs- och Vattenmyndigheten bjuder in vattenråden till Vattenrådens dag den 

30 september på Hotell Radisson Blu Scandinavia i Göteborg. 

Inbjudan är utskickad till vattenrådet. Program och information om hur man 

anmäler sig kommer längre fram.  

6. Uppföljning av workshopen vid vattenrådets möte i mars (Handling 

bifogas). 

 Viktigt arbeta för åtgärder även i huvudfåran och inte bara i biflödena och då 

inte bara åtgärder för att gynna fisk. 

 Kan vara bra att sätta samman arbetsgrupper för olika projekt. 

 Viktigt informera politiken om vilken viktig roll de har i vattenförvaltningen.  

 

Vattenmyndigheten Västerhavet bjuder in förtroendevalda i distriktets 

kommuner till informationsträffar om det arbete som görs i vårt vattendistrikt 

och om kommunens roll och möjligheter i arbetet för bättre vatten.  

Den 4 juni hölls ett möte för de flesta av ”våra” kommuner:  

https://www.vattenmyndigheterna.se/kalenderhandelser/franordtillhandlingmot

eomkommunensrollivattenforvaltningen.5.c08aeb518eead45a41a844.html  

Dokumentation från det är utskickat till vattenrådet. 

Har någon missat kommer det ett nytt möte den 18 juni kl. 13-15: 

https://www.vattenmyndigheterna.se/kalenderhandelser/2024-04-19-fran-ord-

till-handling---mote-om-kommunens-roll-i-vattenforvaltningen.html  

Vid mötet 11/9 konkretiseras hur vi ska gå vidare. En arbetsgrupp bestående av 

Jesper (ordf.), Monica (sekr.), Linnea (Sportfiskarna), Ida el. Viktor (Ale), Jenny 

(ÅTGS) och Diego (ÅTGS) förbereder förslag till 5-årsplan. 

7. Åtgärdssamordning inom Göta älvs ARO nedströms Vänern 

- Rapport från åtgärdssamordnarna (ÅTGS) om vad som gjorts  

sedan sist 

o Hade referensgruppsmöte 20/5. 

o Har sedan mötet fått beslut om att ansökan om medel från Jordbruksverket för 

vattenvårdsplaner har blivit beviljad. 

o Blev precis efter dagens möte klart att Trollhättan och Vänersborg delar på 

medfinansiering (20% - 50 000 kkr) för förstudie kopplat till Hullsjön.  

o Referensgruppen har efterfrågat en tidsatt handlingsplan för projekt inom 

åtgärdssamordningen. Detta tas fram till referensgruppens första möte efter 

sommaren. 

https://www.vattenmyndigheterna.se/kalenderhandelser/franordtillhandlingmoteomkommunensrollivattenforvaltningen.5.c08aeb518eead45a41a844.html
https://www.vattenmyndigheterna.se/kalenderhandelser/franordtillhandlingmoteomkommunensrollivattenforvaltningen.5.c08aeb518eead45a41a844.html
https://www.vattenmyndigheterna.se/kalenderhandelser/2024-04-19-fran-ord-till-handling---mote-om-kommunens-roll-i-vattenforvaltningen.html
https://www.vattenmyndigheterna.se/kalenderhandelser/2024-04-19-fran-ord-till-handling---mote-om-kommunens-roll-i-vattenforvaltningen.html
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o Jenny och Sofia (EnSuCon) arbetar för projekt för hästgårdar. Viktigt att det i 

så fall blir något som kompletterar den tillsyn kommunerna ändå bedriver. De 

vill gärna få input från kommunerna. 

o Jeanette betonade att det är viktigt att det går att visa på konkreta projekt. 

o Jesper ställde frågan vilka andra projekt som finns framtagna som förslag som 

vattenrådet kan ta ställning till om de ska genomföras/hur de ska prioriteras? 

o Linnea lyfte att det bör vara konkreta åtgärder och inte rena forskningsprojekt. 

Om mer forskningsinriktat viktigt att knyta forskningsgrupp till projektet som 

driver det och där vattenrådet bara bidrar med sin kompetens och inte pengar. 

o Framhölls att vattenrådet vill ha underlag i god tid innan mötet.  

8. Remiss Lokala åtgärdsprogram för Göteborg (Göta älvs ARO).  

Synpunkter ska vara Miljöförvaltningen tillhanda senast 2024-06-14 

Vattenrådets representanter skickar underlag till yttrandet till Monica senast den 24 

maj. Monica sammanställer och skickar ut till vattenrådet för granskning så att det 

sedan kan skickas in till Miljöförvaltningen senast den 14 juni. 

9. Förfrågan från biolog Håkan Björklund 

(http://hakanbjorklund.com/Start/) att lägga upp länk till film om 

havsnejonöga på vattenrådets hemsida. 

https://www.youtube.com/watch?v=ug5xSXch-hs&t=905s 

Har inkommit förfrågan (se rubrik) om att publicera film på vattenådets hemsida. 

Linnéa åtar sig att faktagranska filmen innan ev publicering. 

10. Övriga aktiviteter/projekt för vattenrådet  

• Info – Projekt Genomgång av framtagna underlag för Lärjeån, Bo Svärd 

Bosse har gått igenom avrinning från ytor till de olika provtagningspunkterna 

och även försökt få med hur dagvattnet rinner ut. Har hittat en dagvatten- och 

skyfallsutredning för Göteborg (program Angered) fr 2018 som visat att 

dagvatten från Hjällbo rinner till Lärjeån medan dagvatten från Norra Hjällbo 

rinner till Göta älv. 

Presentation kommer. 

Bosse tittar på om det finns något att spela in till remissen för Göteborgs lokala 

åtgärdsprogram kopplat till detta. 

Kretslopp och vatten har lämnat in underlag som redan är inarbetat i det lokala 

åtgärdsprogrammet. 

• LIFE-projekt ”Improve Aquatic LIFE” (Informerats om vid tidigare möte) 

Ansökan beviljad. Stort projekt, ca 400 miljoner. Startar 1/9 2024. 

Inom Göta älvs ARO ingår för Lärjeån: omlöp, musslor och våtmarker (inom ARO). 

Dessutom åtgärder för Grönån och Slereboån. 

Även restaurering av ålgräsängar utmed kusten. 

• Finns förslag på nya projekt? 

- Inga ytterligare förslag lyftes. 

http://hakanbjorklund.com/Start/
https://www.youtube.com/watch?v=ug5xSXch-hs&t=905s
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11. Bordet runt - Information och reflektion från vattenrådets representanter 

om vad som är på gång i de olika kommunerna/organisationerna som 

berör Göta älvs ARO (Stående punkt) 

Ale 

Ida nämner att omlöpet vid Hältorpssjön beräknas vara klart 2025.  

Sportfiskarna 

Linnea nämner att de ska lämna in ansökan om ett rewilding-projekt där hon skrivit in 

vattenrådet som en part. Borde kunna få med Trafikverket kompensationsåtgärder 

kopplat till E45.  

12. Hemsidan www.vattenradivast.se/gota-alvs-vattenrad (Stående punkt) 

Ev läggs filmen (se pkt 9) upp på hemsidan efter granskning av Linnéa. 

13. Övriga frågor 

• Minskade anslag till kalkningen även 2024.  

Vad kan vattenrådet göra på att påtala de negativa effekter det kan medföra för 

regeringen?  

Föreslås att ordförandena i de tre vattenråden inom GÄVVF skriver en 

gemensam debattartikel.  

Jesper vill i så fall få hjälp med underlag och kontaktuppgifter till ordf. i Säveåns 

och Mölndalsåns vattenråd. Problembeskrivning mailas till Monica som skickar 

vidare till Jesper.  

• Samråd slussarna i Lilla Edet 

Yttranden ska egentligen till Trafikverket senast 2 juni. Kort om tid så Monica 

ber om förlängning.  

Har efter mötet blivit klart att vattenrådet fått förlängd remisstid till 14 juni. 

Synpunkter in till Monica senast 7 juni så hon hinner skicka ut för granskning 

innan yttrandet ska in till Trafikverket. 

• Linnéa tipsar om en BioBlitz (som är en intensiv period av biologisk inventering 

av ett specifikt område som vanligtvis äger rum under 24 timmar och involverar 

både experter och amatörer, som tillsammans inventerar så många levande 

organismer som möjligt inom området) i maj 2025. 

14. Senaste nytt kring störarna som ska sättas ut i Göta älv – Linnea Jägrud, 

Sportfiskarna  

Den 18 juni kl 11 släpps atlantstörar (Acipenser oxyrinchus) ut i Göta älv vid 

Fästningsholmen i Kungälv. Alla som vill komma är välkomna! 

Störarna kommer att märkas för satellitbaserad telemetri och några får sändare så att 

man kan följa deras vandring. Kommer troligen inte att stanna i älven så länge utan 

vandrar ut i havet för födosök när de acklimatiserat sig till dess salthalt för att kunna 

växa till. Återvänder sedan inte till älven förrän de är könsmogna och vandrar sedan 

regelbundet uppströms och nedströms med några års mellanrum. Fruktbarheten ökar 

med åldern. En gammal hona kan ha en miljon ägg. 

Några störar som finns i Sportfiskarnas lokaler visas upp för de som närvarar vid 

Sjölyckan. 

http://www.vattenradivast.se/gota-alvs-vattenrad
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15. Nästa möte 

Nästa möte blir den 11 september 2024, kl. 9-12 och blir en skogsdag som planeras av 

Södra. 

16. Mötet avslutas 

 

 

Antecknat av: Monica Dahlberg, GR 



Monica Dahlberg

Från: Erik Martinsson (MP) <Erik.Martinsson@kungalv.se>
Skickat: den 13 juni 2024 18:51
Till: Monica Dahlberg; Jesper Eneroth (S)
Ämne: Re: Justering av protokoll från möte med Göta älvs vattenråd den 21 maj 2024

Ok. 
 
Erik Martinsson 
Kungälv 
 
Skickat från Outlook för iOS 

Från: Monica Dahlberg <Monica.Dahlberg@goteborgsregionen.se> 
Skickat: Wednesday, June 12, 2024 10:19:53 AM 
Till: Jesper Eneroth (S) <jesper.eneroth@kungalv.se>; Erik Martinsson (MP) <Erik.Martinsson@kungalv.se> 
Ämne: Justering av protokoll från möte med Göta älvs vattenråd den 21 maj 2024  
  

 
Hej Jesper och Erik! 
  
Översänder protokoll från möte med Göta älvs vattenråd den 21 maj 2024 för justering. 
  
Det går bra att justera genom att ”Svara alla” på detta mail 
  
  
Hoppas ni får en skön sommar!   
Monica 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

 
 
Monica Dahlberg 
Regionplanerare med fokus på vattenvård 
Göteborgsregionen (GR)  
Miljö och samhällsbyggnad 
Telefon: 031-335 54 79 
www.goteborgsregionen.se 
Samverkan gör skillnad – en interaktiv berättelse från Göteborgsregionen 
 
Bohuskustens vattenvårdsförbund www.bvvf.se 
Göta älvs vattenvårdsförbund www.gotaalvvvf.org 
Vattenråd för Göta älv, Mölndalsån & Säveån www.vattenradivast.se  

 Varsam: Detta är ett meddelande från en extern avsändare. Öppna inte länkar eller bilagor om du 
är osäker på avsändaren eller innehållet.  



Monica Dahlberg

Från: Jesper Eneroth (S) <jesper.eneroth@kungalv.se>
Skickat: den 13 juni 2024 19:06
Till: erik.martinsson@kungalv.se
Kopia: Monica Dahlberg
Ämne: Re: Justering av protokoll från möte med Göta älvs vattenråd den 21 maj 2024

Ok. :)   
 
 

13 juni 2024 kl. 18:50 skrev Erik Martinsson (MP) <Erik.Martinsson@kungalv.se>: 

  
Ok. 
 
Erik Martinsson 
Kungälv 
 
Skickat från Outlook för iOS 

 
Från: Monica Dahlberg <Monica.Dahlberg@goteborgsregionen.se> 
Skickat: Wednesday, June 12, 2024 10:19:53 AM 
Till: Jesper Eneroth (S) <jesper.eneroth@kungalv.se>; Erik Martinsson (MP) 
<Erik.Martinsson@kungalv.se> 
Ämne: Justering av protokoll från möte med Göta älvs vattenråd den 21 maj 2024  
  

 
Hej Jesper och Erik! 
  
Översänder protokoll från möte med Göta älvs vattenråd den 21 maj 2024 för justering. 
  
Det går bra att justera genom att ”Svara alla” på detta mail 
  
  
Hoppas ni får en skön sommar!   
Monica 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
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Monica Dahlberg 
Regionplanerare med fokus på vattenvård 
Göteborgsregionen (GR)  
Miljö och samhällsbyggnad 
Telefon: 031-335 54 79 
www.goteborgsregionen.se 
Samverkan gör skillnad – en interaktiv berättelse från Göteborgsregionen 
 
Bohuskustens vattenvårdsförbund www.bvvf.se 
Göta älvs vattenvårdsförbund www.gotaalvvvf.org 
Vattenråd för Göta älv, Mölndalsån & Säveån www.vattenradivast.se  

 Varsam: Detta är ett meddelande från en extern avsändare. Öppna inte länkar eller bilagor om du 
är osäker på avsändaren eller innehållet.  
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